
 
 

VERZOEK OM INLICHTINGEN 
 
  
12 augustus 2017 
Datum beantwoording 21 augustus 2017 
 

 
Aan de leden van de gemeenteraad 
 

 
Onderwerp: (tijdelijke) arbeidsmigranten 
 

 
Het college wordt verzocht de volgende vragen te beantwoorden: 
 

1. Wat zijn de meest actuele cijfers omtrent het aantal permanente (jaarrond 
verblijvende) arbeidsmigranten in de gemeente Zaltbommel?                                                  
Er vindt geen registratie plaats van arbeidsmigranten waardoor er geen 
betrouwbare actuele cijfers zijn te produceren. Een deel van de 
arbeidsmigranten laat zich inschrijven in het Brp (Basisregistratie personen). 
Inschrijving vindt plaats met een land van herkomst, waarbij men niet hoeft aan 
te geven of men arbeidsmigrant is. In de periode 1 juli 2016 tot 1 juli 2017 
hebben zich 226 personen uit oost Europa laten inschrijven. In diezelfde 
periode zijn 48 personen uitgeschreven. 

2. Wat zijn de meest actuele cijfers omtrent het aantal tijdelijke arbeidsmigranten in de 
gemeente Zaltbommel? 
222 mensen hebben zich in de periode 1 juli 2016 – 1 juli 2017 ingeschreven in 
het RNI (Registratie Niet-Ingezetenen). Dit is het register waar onder andere 
arbeidsmigranten zich vrijwillig kunnen inschrijven indien zij korter dan 4 
maanden verwachten te wonen in Nederland. In het RNI wordt het eerste 
verblijfadres geregistreerd, verhuizingen (ook naar andere gemeenten) worden 
niet geregistreerd, waardoor de cijfers niet waterdicht zijn, maar wel een 
indicatie geven.  

3. Zijn in deze cijfers ook al verwerkt de arbeidsmigranten voor de nieuwe kassen in 
Zuilichem? 
Nee, het gaat om de arbeidsmigranten die op dit moment wonen in onze 
gemeente, niet om toekomstige arbeidsmigranten. 

4. Bestaat er een prognose over de te verwachten hoeveelheden van de in 1. en 2. 
Bedoelde groepen in de komende jaren? 
Op dit moment bestaat geen concrete prognose over de verwachte aantallen. 
De verwachting is wel dat het aantal arbeidsmigranten zal toenemen met de 
groei van het kleinfruit in de gemeente. Verder vloeit uit de beantwoording op 
de vragen 1 en 2 voort, dat de hier genoemde aantallen niet overeenkomen met 
de werkelijke aantallen arbeidsmigranten die hier werkzaam zijn. Onze 
inschatting is dat dit aantal vele malen groter is dan de bij ons geregistreerde 
aantallen. 

5. Zo ja, is daarbij dan ook rekening gehouden met de eventuele komst van één of meer 
grootschalige huisvestingsmogelijkheden, zoals bijvoorbeeld in het principeverzoek 
aangaande De Heeren van Suylichem? 
Nee, de grootschalige huisvestingsmogelijkheden, zoals het genoemde 



 

 

principeverzoek, hebben als doelgroep de in de Bommelerwaard werkzame 
arbeidsmigranten. Dus arbeidsmigranten die juist nu al in de kassen werkzaam 
zijn. Het is niet de verwachting dat de huisvestingsmogelijkheden zorgen voor 
een groei van het aantal arbeidsmigranten in de gemeente. Het gaat juist om 
het bieden van huisvesting aan bestaande arbeidsmigranten die nu nog op een 
wijze zijn gehuisvest die wij niet wenselijk achten. 

6. In het door de raad vastgestelde beleidskader arbeidsmigranten gaat het over de 
huisvesting van tijdelijke arbeidsmigranten. In de principeaanvraag van Proscopius 
Holding BV over permanente huisvesting. Betekent dit:   
a. dat de daar gehuisveste arbeidsmigranten daar permanent zullen wonen?  
b. dat de woonunits permanent in gebruik zullen zijn, met wisselende bewoners? 

 
c. Of bestaan beide mogelijkheden? 
 

C: Doelgroep zijn arbeidsmigranten die er tijdelijk wonen, de huisvesting is 
van dien aard, dat arbeidsmigranten die zich permanent in de gemeente 
willen vestigen, na verloop van tijd wooncarrière zullen (en kunnen) maken 
naar reguliere woningen. Hoe lang de arbeidsmigranten op de locatie wonen 
is wisselend. Dat kan voor enkele weken tot (vrijwel) jaarrond.  
Met permanente huisvesting wordt in dit kader met name bedoeld dat de 
woonunits permanent blijven staan en niet verwijderd worden. 

 
7. Het ontwerp van de woonunits toont per unit een toilet, een douche en een keuken. 

Daarmee gelden zij als woning. Vallen deze woningen onder het aan ons 
toegewezen wooncontingent? 
Nee, de woonunits worden niet als reguliere woning aangemerkt en vallen 
daarmee niet binnen onze woningbouwprogrammering en de beschikbare 
ruimte hierbinnen. Dit is met de provincie afgestemd. 

 
 

  
Nico van Wijk,  PvdA Zaltbommel 
Het college van burgemeester en wethouders 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


